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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2022  

konaného dne 17. 3. 2022 
 
Přítomni: 

1. Pavel Antonín 7. Tomáš Preininger 

2. Zdeněk Faltus 8. Miloslav Vrzal 

3. Tereza Mašková 9. Libor Kuchyňa 

4. Miroslav Vácha 10. Ivan Kuželka 

5. Ondřej Škoda 11. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

6. Vít Kaňkovský (předseda)  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Lukáš Kettner 3. Radek Černý (místopředseda) 

2. Jana Nagyová  

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. Eva Semrádová (Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina) 

4. Jana Fárová (Trojlístek – centrum pro děti a rodinu) 

5. Petra Pevná (Všeobecná zdravotní pojišťovna) 

6. Jindřich Petrák (KrÚ, odbor zdravotnictví) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2021 – setkání 

s ředitelkami Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina, příspěvkové organizace, 

Dětského centra Jihlava, příspěvkové organizace a Trojlístku, centra pro děti a rodinu, 

příspěvkovou organizací; 

3. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven; 

4. Diskuze, různé; 

5. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
členy komise a hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání a navrhl předřadit bod č. 3 před bod 
programu č. 2. Takto upraven program jednání byl 9 hlasy schválen. K zápisu č. 2/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen.  
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2. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven  
Petra Pevná ředitelka Regionální pobočky Brno VZP ČR sdělila, že zdravotní péče je rozdělena 
na lůžková zdravotnická zařízení a ambulantní složku. Všechny krajské nemocnice mají 
uzavřené vyúčtování za rok 2020, dohody jsou uzavřeny. Vyúčtování roku 2021 – ambulantní 
segment obdržel vyúčtování podle standardní úhradové vyhlášky, v červnu bude zasláno 
vyúčtování zohledňující kompenzační vyhlášku. Lůžkovým i ambulantním poskytovatelům 
zdravotních služeb byly zaslány úhradové dodatky na poskytnutou péči v letošním roce. K 1. 4. 
2022 se ruší řada operativních opatření týkajících se úhrad za covid-19 (ruší se např. výkon 
distančního kontaktu), mění se úhrada antigenního testování. Dále pohovořila také o nedostatku 
lékařů v primární péči – VZP pravidelně iniciuje vypsání výběrového řízení na praktické lékaře, 
praktické lékaře pro děti a dorost a stomatology. Musí dojít ke změně vzdělávání lékařů. Od roku 
2023 dojde ke změně bonifikačních programů, změna by se měla týkat také vyloučených  lokalit 
a lokalit, kde se primární péče dlouhodobě nedaří zajistit. V závěru pohovořila o ukrajinských 
uprchlících, v Krajském asistenčním centru pomoci Ukrajině zařazuje VZP Ukrajince do systému 
veřejného zdravotního pojištění. K  16. 3. 2022 přišlo do systému veřejného zdravotního 
pojištění cca 4000 ukrajinských uprchlíků. Uprchlík dostává náhradní doklad pojištěnce, v tuto 
chvíli je mu zdravotní péče garantovaná na území České republiky. Od příštího týdne by měli 
uprchlíci získávat nový typ víza a zdravotní péče jim bude garantována v rámci Schengenského 
prostoru. Primární péče o uprchlíky bude hrazena výkonovým způsobem.  
 
Na zasedání se dostavil člen komise Miroslav Vácha. 
 
V následné diskusi byly řešeny úhrady za státní pojištěnce a chystané UA pointy. 
 
 
3. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2021 – setkání 
s ředitelkami Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina, příspěvkové organizace, 
Dětského centra Jihlava, příspěvkové organizace a Trojlístku, centra pro děti a rodinu, 
příspěvkovou organizací 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Trojlístek - centrum pro děti a rodinu 
Jana Fárová, ředitelka centra, sdělila, že centrum zajišťuje 3 činnosti:  

- ZPDVOP (krizová lůžka) – 15 lůžek pro akutní a neodkladnou péči o ohrožené děti, 
- dětský domov – 30 lůžek, děti jsou přijímány na základě nařízené ústavní výchovy, 
- podpora náhradní rodinné péče – uzavírání dohod o výkonu pěstounské péče, 

doprovázení a pomoc rodinám vykonávajícím náhradní rodinnou péči. 
1. 12. 2021 byla zahájena služba sociální rehabilitace - hlavním cílem poskytované služby je 
pomoci rodičům nezletilých dětí dosáhnout prostřednictvím sociální rehabilitace takové úrovně 
rodičovských kompetencí, která zajistí do budoucna jejich nezávislost na sociální pomoci při péči 
o nezletilé děti v rodinném prostředí. V rámci transformace zařízení dojde ke snížení počtu lůžek 
ZPDVOP a dětského domova. Organizace hospodaří dle předem schváleného  finančního 
plánu, který vychází z analýzy potřeb organizace. V loňském roce hospodařila organizace se 
ziskem 150 tis. Kč. V závěru pohovořila o počtu přijatých a propuštěných děti za rok 2021.  
 
Z dalšího jednání se omluvil a odešel člen komise Libor Kuchyňa. 
 
Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina (ZZS KV) 
Eva Semrádová, ekonomicko-technická náměstkyně informovala o finančním plánu a výsledku 
hospodaření za rok 2021, který skončil ziskem ve výši 6 mil. Kč a byl použit na úhradu 
kumulované ztráty. V porovnání nákladů za roky 2020 a 2021 došlo k největšímu nárůstu 
u mzdových nákladů (22 mil. Kč). U výnosů došlo k nárůstu 58 mil. Kč oproti roku 2020. 
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Pohovořila také o hospodaření s fondy a investicích roku 2021 – 8x sanitní vozidlo, 30x 
defibrilátor - monitor, obměna hlasového řešení ZOS, 2x vozidlo RV, 3 x transportní ventilátor. 
V roce 2021 došlo k navýšení mzdových tarifů u zdravotníků o 10 % a navýšení příplatků za  
směnnost – celkové osobní náklady byly v roce 2021 ve výši 421 mil. Kč. Dále informovala také 
o vývoji tržeb za zdravotní výkony, celkovém počtu výjezdů a vozovém parku ZZS KV. 
 
Na základě požadavku Zdeňka Faltuse budou členům komise zaslány bližší informace k veřejné 
zakázce na nákup defibrilátorů – monitorů.  
 
Dětské centrum Jihlava 
Jindřich Petrák sdělil, že u organizace nedošlo k žádným výrazným změnám. Organizace 
hospodařila dle finančního plánu pro rok 2021, bylo dosaženo kladného hospodářského 
výsledku ve výši nula. Na základě zákona jsou dětská centra plněna napojena na zřizovatele, 
nedostávají žádné platby od zdravotních pojišťoven. 
 
 
4. Diskuze, různé 
V rámci tohoto bodu byla řešena současná situace na Ukrajině. Vladimír Novotný podal 
informace o fungování Krajského asistenčního centra pomoci Ukrajině (KACPU).  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 21. 4. 2022 od 15:30. 
 
 
5. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 21. 3. 2022. 


